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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Süli János, tárca nélküli miniszter (a Paksi 
Atomerőmű két új blokkja tervezéséért, megépítéséért és üzembe helyezéséért felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen érdeket szolgál a paksi biztonságot 
veszélyeztető rendelet?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány a közelmúltban olyan rendeletet fogadott el (és fogadtatott el az Európai Bizottsággal), 
amelynek nyomán az orosz Roszatom már azelőtt megkezdheti Paks2 alapozó földmunkáit, hogy a 
nukleáris hatóság a létesítési engedélyt jóváhagyta volna. Mivel jelenleg - immár több éve - a 
tervezett beruházás azért húzódik, mert a Roszatom nem tudott a magyar és az uniós előírásoknak 
megfelelő engedélyezési tervdokumentációt benyújtani, az új szabályozás nagy könnyebbség az 
orosz cégnek, hiszen a hiányzó engedélyek ellenére megkezdheti a kivitelezést, a magyar államra 
tolva ennek kockázatát. A lépés összes kockázatát Magyarország viseli: így a nukleáris hatóság 
kerül időprésbe, és előfordulhat, hogy utólag a kiásott alapokhoz kell igazítani a terveket, vagy az 
is, hogy a későbbi hatósági döntés után újra kell kezdeni a földmunkákat, aminek költségeit 
nyilvánvalóan Magyarország viseli majd. Közben pedig a nukleáris biztonság is sérül, hiszen egy 
olyan építmény kialakítását kezdik meg, amely nem rendelkezik hatósági engedélyekkel.

Kérem, szíveskedjék tájékoztatni róla, miért írja felül a kormány a magyar törvényeket egy orosz 
vállalkozás kedvéért, milyen magyar érdek indokolta a hatósági engedélyezést megkerülő rendelet 
elfogadását, és mennyiben szolgálja az új szabályozás a nukleáris biztonság érvényesülését.
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